2025 年外籍牛華語朗讀比賽簡章

一、宗旨:為鼓勵外籍生持續積極學習華語,提升語言表達、聽說能力與語 感,國際事務處特別舉辦華語朗讀比賽。透過朗讀活動,讓學生在輕鬆活潑的 氛圍中練習華語,展現學習成果,激發學習動機,營造良好之華語學習環境, 並進一步強化其社會適應力與職場競爭力。

二、主辦單位: 高雄醫學大學國際事務處學生交流組

三、參加對象:本校外籍生且母語非中文者。

四、比賽時間: 2025年12月17日 (三) 14:30-17:00。

五、比賽地點:國際學術研究大樓 IR401 階梯教室

六、比賽方式:

- 1. 参賽者須以中文(普通話)朗讀一篇華語文章,朗讀時間以6分鐘為限, 超時將酌情扣分。
- 3. 評分項目包含:「語音語調」、「中文咬字與口氣」、「朗讀技巧」、「節奏與停頓」及「台風與表現力」五項,共 100 分。
- 4. 若遇分數相同者,依「語音語調」、「中文咬字與口氣」、「朗讀技巧」、「節奏與停頓」及「台風與表現力」順位評比得分。若前述分數仍相同,則由 評審討論後決定名次。

七、報名日期:即日起至2025年12月12日止。

八、報名方式:

報名請點此處連結【https://forms.gle/9J54rL4qARVeRYbC6】

九、獎勵方式:第一名1名、第二名1名,第三名1名。

第一名:九乘九文具專家禮券新台幣貳仟元整

第二名:九乘九文具專家禮券新台幣壹仟伍佰元整

第三名: 九乘九文具專家禮券新台幣壹仟元整

十、本辦法若有未盡事宜,主辦單位得適時修正補充之,並於比賽前公告說 明。

2025 Read Aloud in Mandarin!

International Student Contest – Guidelines

1. Purpose: To encourage international students to actively continue

learning Mandarin, enhance their language expression, listening and speaking skills, and develop a sense of linguistic rhythm, the Office of International Affairs is organizing the *Mandarin Reading Contest*. Through this activity, students can practice Mandarin in a lively and relaxed atmosphere, showcase their learning achievements, boost motivation, foster a positive language-learning environment, and further strengthen their social adaptability and competitiveness in the workplace.

- **2. Organizer**: Student Exchange Division, Office of Global Affairs, Kaohsiung Medical University
- **3. Eligibility**: International students of KMU whose native language is not Chinese.
- **4. Date & Time**: December 17, 2025 (Wednesday), 14:30–17:00
- 5. Venue: IR401, International Academic Research Building

6. Competition Rules :

- Participants must read aloud a Mandarin article in Standard Chinese. Reading time is limited to 6 minutes; overtime will result in point deductions.
- On the day of the contest, the organizer will provide a selection of articles. Each participant will draw one article on-site to read aloud.

- Evaluation criteria include: *Pronunciation & Intonation*, *Articulation & Diction, Reading Technique, Rhythm & Pauses*, and *Stage Presence & Expressiveness*. Total score: 100 points.
- In case of a tie, rankings will be determined in the order of the above criteria. If scores remain tied, the judges will deliberate to decide the final ranking.
- **7. Registration Period**: From now until December 12, 2025
- **8. Registration Method**: Please register via the following link:

[https://forms.gle/9J54rL4qARVeRYbC6]

9. Awards:

- **First Prize** (1 winner): NT\$2,000 gift voucher (9X9 Stationery)
- **Second Prize** (1 winner): NT\$1,500 gift voucher (9X9 Stationery)
- Third Prize (1 winner): NT\$1,000 gift voucher (9X9 Stationery)
- **10. Additional Notes**: Any matters not covered in these guidelines will be announced and supplemented by the organizer prior to the competition.